
Van: J. Taks
Verzonden: vrijdag 12 april 2019 
Aan: Statengriffie
Onderwerp: Voedsel1000 - Voedsel Verbindt Brabant

Goedenavond Mevrouw. Helmi Huijbregts - Schiedon, geachte Statenleden, beste andere 
betrokkenen, gewaardeerde collegae van de statengriffie,

Onder leiding van U - mw. Huijbregts - worden thans de mogelijkheden onderzocht van de 
vorming van een nieuw college van Gedeputeerde Staten van de provincie Noord-Brabant.

Ruim 400 Brabantse boeren, burgers, buitenlui, boswachters, bierbrouwers, 'betweters', 
'bureaucraten', bakkers en (overige) betrokkenen buigen zich sinds 1 februari van dit jaar 
over de vraag waarom een voedseltransitie in onze provincie noodzakelijk is.
Momenteel zetten we op een bijzondere manier (innovatief, participatief) hiervoor een 
interessant plan in de steigers.
De essenties hiervan zijn verwoord in bijgevoegd manifest.

Maandag aanstaande is er gelegenheid voor ons om dit manifest aan U toe te lichten en aan 
te bieden?

Wij kijken er naar uit U maandag in het provinciehuis te ontmoeten.

Hartelijke groet,

Regiegroep Voedsel1000-Voedsel Verbindt Brabant, 

Namens deze,

Addy van Beek en Jan Taks



MANIFEST VOEDSEL 1000

Voedsel verbindt Brabant! - inwonersinitiatief vernieuwing voedselsysteem 

Geachte mevrouw Huijbregts,

Wij, 400 Brabantse boeren, burgers en andere betrokkenen zijn met elkaar in gesprek over het Brabantse 
voedselsysteem. Met ons werk zijn wij nu halverwege. Op 15 juni zetten wij tijdens de Brabantse Voedselraad 
de kroon op ons werk .

Wij constateren dat aan het bestaande voedselsysteem veel haken en ogen zitten. Boeren en tuinders zijn 
genoodzaakt steeds meer te produceren. Supermarkten zijn in een heftige onderlinge concurrentie gewikkeld. 
De milieu-impact van de voedselproductie op de omgeving komt niet in de prijs tot uitdrukking. De consumptie 
van ongezond voedsel neemt toe met alle gevolgen van dien voor de volksgezondheid.

Vooral de intensieve veehouderij in Brabant komt vaak negatief in de media. Boeren worden allergisch voor de 
kritische reacties uit de samenleving. De beeldvorming bij producenten over de politiek is ronduit negatief. Het 
vertrouwen bij boeren in de overheid is ver te zoeken. Veel consumenten weten nauwelijks hoe hun voedsel 
geproduceerd wordt en hebben een slecht beeld van de agrarische sector. Over en weer is er veel pijn. Dit is 
inherent aan wat we in en buiten ons land zien. Polarisatie, weinig verdieping en nauwelijks respect voor 
elkaar. Tussen de producent en de consument is een enorme kloof ontstaan. De kwaliteit van onze prachtige 
landschappen, van onze schitterende natuur en van onze vruchtbare bodem is in het geding.

Wij zien kansen. In onze gesprekken hebben we het voedselsysteem opgedeeld in 10 thema's die we in even 
zoveel werkateliers met elkaar bespreken. U kunt denken aan onderwerpen als technische innovaties, 
bodemkwaliteit, kringlooplandbouw, gezondheid, eiwittransitie, eerlijke prijzen, verkorten van de keten, wet
en regelgeving en meer bewustwording bij consumenten. Wij gaan niet opnieuw het wiel uitvinden. De stukken 
die u hanteert als onderlegger bij de coalitievorming, zoals het provinciale overdrachtsdossier en Agrofood 
Brabant in 2050, zijn voor ons belangrijke inspiratiebronnen. Dit geldt uiteraard ook voor de visie van de 
minister van Landbouw.

Wij gaan wel een nieuw wiel uitvinden. De kern is dat wij met onze aanpak de kloof tussen producenten en 
consumenten gaan dichten. Voor het eerst zijn Brabanders met diverse achtergronden zo breed met elkaar 
over deze thematiek in dialoog. Een inwoners-initiatief dus op Brabantse schaal van Brabantse bodem. Ons niet 
afzettend tegen wat al speelt maar hierop inspelend en er op voortbordurend. Wij zijn ervan overtuigd dat juist 
de kracht van deze dialoog en samenwerking zullen leiden tot duurzame resultaten.

Ons werk is half af. Op 15 juni komen we in de Brabantse Voedselraad tot samenhangende suggesties voor tien 
onderwerpen. Wij gaan ervan uit dat we ook met het nieuwe college samen kunnen werken om deze 
suggesties verder tot uitvoering te brengen.

Wij vragen u:

1. Kunt u in de coalitieonderhandelingen aandacht geven aan ons initiatief? Wij zouden het op prijs 
stellen om met het nieuwe college actief door te kunnen gaan op de weg, zoals wij met dit initiatief 
zijn ingeslagen. We zien graag dat de Provincie Brabant met ons blijft samenwerken.

2. Zou u op 15 juni zelf aanwezig willen zijn, of een vertegenwoordiging van het nieuwe college? Wij 
kunnen dan bij het bijeenkomen van de Voedselraad onze definitieve voorstellen ter plekke aan u 
persoonlijk of aan het nieuwe college overhandigen.

Was getekend, namens de trekkers van de werkateliers,

Addy van Beek, trekker Samen Sterk

Jan Ta :er Echt 8l Eerlijk
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In afschrift aan:

Leden Provinciale Staten
Piera Fehres, Projectleider VoedsellOOO

Werkatelier Trekkers
Innovatie - eiwittransitie Annemarie Dekker-Jolanda Raaijmakers
High tech 8t data Simone Koekkoek
Voedselproductie lokaal Sjaak van Schie - Roland van der Stroom
Samen sterk Gerrit Verhoeven — Addy van Beek
Eerlijk en echt Jan Taks-Anya van de Ven
Educatie en bewustwording Ad de Beer - Martien Bos
Gezondheid Walter Ansems - Minette Stravers - Lianne van der 

Wijst
Ken elkaar (wet- en regelgeving) Paul van Santvoort
Circulair en bodem Karel Kennes - Marcelle Willems
Brabants feestje! (circulair) Florence van Diemond - Mark Thur
Voedselverspilling Anne-Marie de Wit-van Beek - Ivonne van Vliet
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